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Protokół XXV/21 
XXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 26 listopada 2021 r. 
 

Obrady XXV Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1145. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Słowikowski Piotr 
12. Staniszewski Leszek 
13. Sutuła Antoni 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wicestarosta Suwalski – Pan Artur Łuniewski 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXV Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wicestarostę Suwalskiego Pana Artura 
Łuniewskiego, Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja Szymulewskiego, Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę 
Grzędzińską, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, 
Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na podstawie Postanowienia Komisarza Wyborczego 
obecny ustawowy skład wynosi 14 radnych i zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 13 
radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 17.11.2021 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje zmian 
do przedstawionego porządku obrad. 
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Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 13 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XXV Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej).  
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 2022 

rok. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ,,Wieloletniego programu współpracy Gminy Raczki 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na lata 2022-2026”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do wymiaru 
podatku rolnego. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2021 – 2026. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
15. Zapoznanie z projektem budżetu Gminy Raczki na 2022 r. 
16. Zapoznanie z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2022 – 2026. 
17. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
18. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXIV Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 
stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 13 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski udzielił głosu Wicestaroście Suwalskiemu Panu 
Arturowi Łuniewskiemu. 
 

Wicestarosta Suwalski Pan Artur Łuniewski – podziękował w imieniu członków Zarządu Powiatu 
Suwalskiego, Rady Powiatu za owocną współpracę na gruncie inwestycyjnym, co widać po realizacji 
licznych inwestycji przez Powiat na terenie Gminy Raczki. Podsumował zrealizowane w trakcie obecnej 
kadencji inwestycje, które w szczególności dotyczyły dróg i poinformował o inwestycjach, jakie będą 
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realizowane w przyszłym roku, tj. droga Raczki – Wierciochy – Szczodruchy, droga Dowspuda do mostu 
w Chodorkach, jak również, jeśli środki finansowe pozwolą to Powiat zrealizuje przebudowę drogi 
Raczki – Bakałarzewo na odcinku od Sidor przez Rabalinę do granicy Gminy Bakałarzewo. Stwierdził, 
że współpraca Powiatu z Gminą Raczki przebiega w bardzo dobrej relacji, spotkania przynoszą bardzo 
owocne działania, które są z korzyścią dla mieszkańców zarówno Gminy Raczki i Powiatu Suwalskiego. 
Słowa podziękowania, również skierował do radnych Rady Gminy, a w szczególności do Pana Wójta  
i Pana Przewodniczącego Rady, którym to wręczył długopisy z dedykacją: „Rada Powiatu w Suwałkach 
składa najserdeczniejsze podziękowania za dotychczasową dobrą współpracę oraz za wspieranie 
istotnych dla naszego rejonu inwestycji” podpisane przez Starostę Powiatu Suwalskiego Witolda 
Kowalewskiego i Przewodniczącego Rady Powiatu Marek Dziatkowski. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – złożył podziękowania za współpracę dla Zarządu Powiatu 
Suwalskiego i Radzie Powiatu na ręce Wicestarosty Suwalskiego, który jest mieszkańcem Gminy Raczki. 
Stwierdził, że dzięki również temu nasza Gmina może liczyć na realizację inwestycji przez Powiat  
w szczególności tych drogowych. Dzięki takiej współpracy na szczeblu samorządowym mamy szansę na 
realizację wielu inwestycji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – podziękował za dobrą współpracę na szczeblu 
samorządowym pomiędzy Radą Gminy Raczki a Zarządem i Radą Powiatu Suwalskiego. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta i Urzędu  
w okresie od 19 października br. do 15 listopada br., a szczególności odniósł się do przebiegu realizacji 
zadań inwestycyjnych, tj.: 
- inwestycja dotycząca przebudowy drogi gminnej Sucha Wieś – Chodorki została zakończona  
i komisyjnie odebrana, 
- inwestycja realizowana w ramach rozwoju gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Raczki w 
części 1 została już zrealizowana, która dotyczyła budowy sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i sieci 
wodociągowej zlokalizowanej w ul. Zielonej oraz odcinka między ul. Zieloną i ul. ks. Balukiewicza  
w Raczkach oraz budowy sieci kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w Raczkach, a część 2 tj.: budowa 
studni głębinowej z infrastrukturą towarzyszącą w Podwysokim, i część 3 – budowa zestawu 
hydroforowego wraz z retencyjnym, nadziemnym, pionowym zbiornikiem wody uzdatnionej w Józefowie 
zrealizowana będzie do końca listopada br., 
- inwestycja dotycząca przebudowy, rozbudowy, dobudowy i nadbudowy budynku strażnicy OSP Raczki 
w celu utworzenia Sali widowiskowo – koncertowej – etap IV jest nadal kontynuowana i z przyczyn 
niezależnych od wykonawcy i od Gminy, tj. z brakiem terminowych dostaw niezbędnych materiałów 
termin ukończenia inwestycji został przesunięty,  
- inwestycja dotycząca doposażenia Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, która jest dofinansowana  
w ramach programu Infrastruktura Domów Kultury 2021 r. zrealizowana będzie do końca listopada br., 
- inwestycja dotycząca wykonania instalacji elektrycznej i oddymiania klatki schodowej w budynku OSP 
w Raczkach w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa 
budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia sali widowiskowo - koncertowej jest w trakcie 
realizacji, 
- inwestycja dotycząca rozbudowy drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy jest w trakcie 
realizacji a finalne jej zakończenie nastąpi w przyszłym roku, 
- realizacja inwestycji dotyczącej budowy oświetlenia drogowego we wsi Moczydły dobiega ku końcowi,  
- realizacja inwestycji dotyczącej budowy oświetlenia boiska wielofunkcyjnego i placu zabaw we wsi 
Józefowo dobiega ku końcowi, 
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- inwestycja dotycząca modernizacji PSZOK w Dowspudzie, tj. część 2 – dostawy środków trwałych – 
wyposażenie PSZOK Dowspuda została zrealizowana w 90 %, Gmina oczekuje na dostawę wagi wielko 
tonażowej,  
- inwestycja dotycząca termomodernizacji budynku OSP w Sidorach jest w trakcie realizacji, 
Gmina otrzymała dofinansowanie z Polskiego Ładu w wysokości 8 mln zł na modernizację i przebudowę 
stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach. Nadmienił, że Gmina również otrzymała ok. 
1,5 mln zł dofinansowania na gospodarkę wodno-ściekową, na realizację zadań w tym zakresie w okresie 
od 2021 r. do 2024 r. Poinformował, że Gmina Raczki otrzymała nagrodę za duży wskaźnik szczepień 
przeciwko Covid-19 w okresie od 1 sierpnia do 31 października br. tj. za zajęcie II miejsca w Powiecie w 
wysokości 500 tys. zł. na zwalczanie skutków i zapobieganie Covid-19 oraz nie zostanie zrealizowany w 
tym roku zakup samochodu strażackiego dla OSP Raczki, ze względu problemów producentów z 
otrzymywaniem dostaw części, materiałów.  
Został ogłoszony przetarg na usługi związane z odbiorem, transportem i zagospodarowaniem odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych z terenu Gminy Raczki 
oraz Punktu Selektywnej Zbiorki Odpadów Komunalnych (PSZOK). Wpłynęła jedna oferta i z 
wykonawcą została podpisana umowa i w związku z powyższym został przedłożony projekt uchwały 
dotyczący ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zapytał, jakiego rodzaju będzie ta waga zamontowana na PSZOK  
w Dowspudzie? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że waga będzie najazdowa. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – odniósł się wypowiedzi Wójta do pozyskanej przez Gminę kwoty  
z Polskiego Ładu w wysokości ok. 8 mln zł, czy cała ta kwota zostanie przeznaczona na modernizację 
stadionu w Raczkach? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował radnemu za uwagę i sprecyzował, że w ramach 
wspomnianej kwoty realizowana, również będzie budowa dróg gminnych ulic: M. Górskiego, ks. K. 
Kaczorowskiego, ks. W. Balukiewicza w Raczkach. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał podanie mieszkańców wsi Szczodruchy, 
które wpłynęło do Rady Gminy Raczki: „ My, mieszkańcy wsi Szczodruchy prosimy Radę Gminy Raczki 
o wydanie uchwały w sprawie budowy drogi gminnej w miejscowości Szczodruchy w standardzie drogi 
utwardzonej z nawierzchnią asfaltową. Prośbę swą motywujemy tym, iż na odcinku drogi 1.300 m 
znajduje się 8 gospodarstw domowych. Po wskazanym odcinku drogi poruszają się nie tylko auta 
osobowe, ale również ciężki sprzęt rolniczy, odbiorcy mleka i samochody ciężarowe dostarczające 
materiały do produkcji rolnej. Powoduje to szybką eksploatację drogi, a za tym konieczność częstszej 
naprawy drogi przez Gminę i ponoszenie przez to dużych i dodatkowych kosztów”. Poinformował, że to 
pismo skierował według właściwości do Wójta Gminy. Z kolei Wójt Gminy w odpowiedzi wystosował 
pismo o następującej treści: „Wójt Gminy Raczki informuje, że Przewodniczący Rady Gminy Raczki 
przekazał podanie w sprawie budowy drogi gminnej w miejscowości Szczodruchy Wójtowi Gminy 
Raczki. Wójt Gminy Raczki informuje, że przystąpi do prac projektowych wyżej wymienionej drogi  
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w 2023 roku. Po wykonaniu prac projektowych oraz pozyskaniu środków finansowych przystąpi do 
realizacji budowy wyżej wymienionej drogi.”. 
 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 
2022 rok. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że stałe zagadnienia w planie pracy 
Rady Gminy Raczki na 2022 rok zostały ułożone w sposób kwartalny a jeżeli pojawią się dodatkowe 
sprawy podlegające decyzji Rady będą przyjmowane do bieżących programów obrad. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr XXV/183/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 6 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że projekt Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki uzyskał pozytywną opinię organu opiniującego, 
więc zatem Rada Gminy może podjąć uchwałę przyjmującą powyższy Regulamin. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXV/184/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ,,Wieloletniego programu współpracy Gminy 
Raczki z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na lata 2022-2026”. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXV/185/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że metoda liczenia pozostaje taka sama, jaka 
była przyjęta do tej pory, tj. od osoby. Po przetargu cena wywozu śmieci została na poziomie z tego roku, 
ale ilość śmieci wywożonych z terenu Gminy Raczki zwiększyła się. Nadmienił, że aktualnie są 
prowadzone dokładne obliczenia tonażowe do celów kalkulacji na potrzeby przetargu założone zostało 
1.050 ton odpadów. Jednakże w tym roku w wyniku uprzątnięcia terenu PSZOK pod realizowaną tam 
inwestycję zostało wywiezionych w sumie 1.200 ton. Zwrócił się do Radnych z propozycją podwyższenia 
ceny za wywóz śmieci o 2 zł, tj. 25 zł dla osób posiadających kompostownik i 27 zł oddających 
bioodpady. Stwierdził, że podwyżka podyktowana jest faktem zwiększonej ilości odbieranych odpadów 
od mieszkańców z terenu Gminy Raczki, o ok. 150 ton od przyjętej ilości w kalkulacji. Pozwoli to 
Gminie na zapewnienie pokrycia kosztów wywozu śmieci przez odbiorcę.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – przedstawił porównanie proponowanych zmian do 
obowiązujących stawek opłat, tj.: 1. Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi wynosiła 
25,00 zł miesięcznie od mieszkańca, jeżeli odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny, po zmianie wynosić będzie 27,00 zł.  
2. Jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 
selektywny ustala się podwyższoną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi wynosiła 
50,00 zł od mieszkańca za każdy miesiąc niewypełniania obowiązku zbierania odpadów komunalnych  
w sposób selektywny, po zmianie wynosić będzie 54,00 zł. 
3. Zwolnienie w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 
zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 
odpady komunalne w kompostowniku przydomowym wynosiło 1,00 zł miesięcznie od mieszkańca, po 
zmianie wynosić będzie 2,00 zł. 
Natomiast stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z nieruchomości, na której nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne w zależności od pojemnika, worka o określonej 
pojemności, jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny: 
1) za pojemnik o pojemności 35 l - 1,70 zł, po zmianie wynosić będzie 1,90 zł; 
2) za pojemnik o pojemności 60 l – 2,90 zł, po zmianie wynosić będzie 3,20 zł; 
3. za worek o pojemności 60 l – 9,00 zł, po zmianie wynosić będzie 10,00 zł; 
4. za worek o pojemności 120 l – 18,00 zł, po zmianie wynosić będzie 20,00 zł; 
5. za pojemnik o pojemności 1100 l – 58,00 zł, po zmianie wynosić będzie 64,00 zł; 
6. za pojemnik o pojemności 7000 l – 370,00 zł, po zmianie wynosić będzie 407,00 zł. 
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2. Podwyższona stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z nieruchomości, na której 
nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne w zależności od pojemnika, worka  
o określonej pojemności, jeżeli odpady nie są zbierane w sposób selektywny: 
1) za pojemnik o pojemności 35 l- 3,40 zł, po zmianie wynosić będzie 3,80 zł; 
2) za pojemnik o pojemności 60 l – 5,80 zł, po zmianie wynosić będzie 6,40 zł; 
3) za worek o pojemności 60 l – 18,00 zł, po zmianie wynosić będzie 20,00 zł; 
4) za worek o pojemności 120 l – 36,00 zł, po zmianie wynosić będzie 40,00 zł; 
5) za pojemnik o pojemności 1100 l – 116,00 zł, po zmianie wynosić będzie 128,00 zł; 
6. za pojemnik o pojemności 7000 l – 740,00 zł, po zmianie wynosić będzie 814,00 zł. 
Natomiast w przypadku ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na 
cele rekreacyjno-wypoczynkowe w wysokości 175,00 zł rocznie, po zmianie wynosić będzie 191,00 zł. 
Ryczałtowa stawka opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, 
na których znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, jeżeli właściciele nieruchomości nie wypełniają obowiązku zbierania odpadów w sposób 
selektywny w wysokości 350,00 zł rocznie, po zmianie wynosić będzie 382,00 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXV/186/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie.  
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do wymiaru 
podatku rolnego. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – wyjaśniła, że zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego 
Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 2021 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 
kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2022 proponuje się 
obniżenie średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na obszarze Gminy Raczki  
z kwoty 61,48 zł za 1 dt. do kwoty 55,11 zł za 1 dt. Jest to wzrost o 2,62 zł za 1 dt. w stosunku do roku 
podatkowego 2021. Na potrzeby obliczenia podatku za 1 hektar przeliczeniowy przyjmuje się 2,5 
kwintala, tj. sumie o 6,55 zł więcej do roku poprzedniego. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXV/187/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił propozycję podwyżki stawek podatku od 
nieruchomości do roku poprzedniego o 5 %. Nadmienił, że od siedmiu lat podatki nie były podnoszone  
i obecnie ze względu na wzrost kosztów bieżących, jakie ponosi Gmina, tj. wzrostu cen energii o ok. 80 
%, koszty ogrzewania budynków będących własnością Gminy, itp. Stwierdził, że z uwagi na zachowanie 
dyscypliny finansów publicznych dotyczących zachowania proporcji poziomu dochodów własnych 
Gminy, w tym wpływów z podatków i opłat lokalnych z poziomem wydatków bieżących. Proponowana 
podwyżka nie jest wysoka dla poszczególnego mieszkańca, ale w skali ogólnej dla Gminy przyniosą 
dodatkowe dochody. 
 
Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – odniosła się do dysproporcji pomiędzy dochodami 
własnymi a wydatkami bieżącymi, gdzie w poprzednich latach była dysproporcja o ok. 1 mln zł, 
ponieważ te dochody własne nie wzrastały. Obecnie podczas konstruowania projektu budżetu i obliczania 
wskaźników udziału dochodów własnych, tj. z tytułu podatku i opłat lokalnych od osób fizycznych i osób 
prawnych i w związku ze zmianami przepisów dotyczących ulg podatkowych od osób fizycznych, mamy 
mniejsza subwencję, co powoduje, że nasze dochody maleją. Zmuszeni jesteśmy do stopniowego 
zwiększania dochodów własnych przepisami ustawy o finansach art. 262 Gmina zmuszona jest tak 
prowadzić gospodarkę finansową, aby dochody wystarczyły na wydatki bieżące.  
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr XXV/188/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że stawek podatków od środków 
transportowych Gmina nie będzie podnosiła, ponieważ zrealizowana dwa lata temu podjęta obniżka 
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stawek tego podatku pozwoliła na zwiększenie udziału dochodów własnych Gminy z tego tytułu poprzez 
zwiększenie ilości zarejestrowanych pojazdów przez przedsiębiorców na terenie naszej Gminy.  
W związku z powyższym nie ma podstaw do wprowadzenia jakichkolwiek zmian w tym zakresie.  
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr XXV/189/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Raczki na lata 2021 – 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że w prognozie 2021 r. urealniono 
wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 31.938.967,93 zł i wydatków budżetowych na kwotę - 
34.530.480,20 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym poszczególnych kategorii 
dochodów i wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie WPF. 
Ponadto urealniono plan przychodów na rok bieżący w zakresie zmniejszenia planu nadwyżki z lat 
ubiegłych o kwotę - 466.495,50 zł oraz planu wolnych środków o kwotę - 38.488,73 zł. Plan przychodów 
w związku z powyższym wynosi - 3.286.816,27 zł. Środki pozostałe w związku z tymi zmianami zostaną 
wprowadzone do budżetu na rok następny.  
W związku z powyższym, w prognozie na lata 2022 - 2026 dokonano zmian w zakresie dostosowania 
wartości budżetowych do kwot ujętych na ten okres w projekcie WPF na lata 2022-2026.  
W załączniku dotyczącym przedsięwzięć realizowanych w latach 2021 - 2024 urealniono kwotę 
przedsięwzięć wskazanych w punkcie 1.1 oraz 1.3 przypadających do realizacji w latach 2021-2023 m.in. 
poprzez wprowadzenie nowych przedsięwzięć do realizacji w tym okresie. Łączne nakłady finansowe 
zadań objętych wykazem przedsięwzięć stanowią wartość - 4.123.711,03 zł. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – w uzupełnieniu wypowiedzi Pani Skarbnik stwierdził, że 
organy Gmin, czyli Wójt, Pani Zastępca Wójta i Pani Skarbnik, wraz z Rada Gminy przedkładają ponad 
wszystko dbałość o finanse publiczne, co odzwierciedla niniejsza prognoza finansowa. Obecny stan 
zadłużenia jest na poziomie racjonalnym, który w przeciągu kilku lat udało się obniżyć o 50 %, przy 
ciągłej realizacji inwestycji. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr XXV/190/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów własnych  
o kwotę - 295.822 zł, które dotyczą otrzymanej darowizny, planowanych dochodów z podatku 
dochodowego od osób prawnych, od środków transportowych, wpływów z odsetek od podatków i opłat 
lokalnych oraz zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 912.093 zł,  
- dokonano zwiększenia planu wydatków o łączną kwotę - 155.412 zł, w tym dotyczących planu 
wydatków inwestycyjnych dotyczących wykonania dokumentacji projektowej na rewitalizację Placu 
Kościuszki (rynek) - 5.412 zł oraz zwiększenia planu wydatków bieżących na zakup materiałów, energii  
i usług o kwotę - 150.000 zł, natomiast zmniejszeniu podlegają głównie wydatki inwestycyjne o kwotę - 
1.168.108 zł w związku z oszczędnościami po przetargach, bądź w związku przesunięciem ich realizacji 
na 2022 r., zmniejszono też plan wydatków na dwa projekty realizowane z dofinansowaniem unijnym na 
łączną kwotę - 108.559,23 zł,  
- wprowadzono plan wydatków na jedno zadania dotyczące wykonania 1 etapu dokumentacji technicznej 
na kwotę - 5.412 zł oraz urealniono plan wydatków dotyczących dokumentacji na drogi gminne, prac 
związanych z modernizacją PSZOK w Dowspudzie, modernizacją budynku Urzędu Gminy Raczki, 
rewitalizacją parku przy przystankach PKS w Raczkach, przebudową budynku strażnicy OSP Raczki, 
dotacji dla OSP Raczki na zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego itp. o łączną kwotę - 
1.168.108 zł,  
- urealniono plan wydatków majątkowych dotyczących realizacji programów dofinansowanych z budżetu 
UE w poz. 1.2 i 2.2. oraz przesunięto realizację zadania pn.: Rozwój e-usług w gminach Związku Gmin 
Wiejskich Województwa Podlaskiego na lata 2022-2023,  
- urealniono plan przychodów budżetu, tj. zmniejszono plan nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę - 
466.495,50 zł oraz plan wolnych środków o kwotę - 38.488,73 zł,  
- zmniejszono plan dotacji dla OSP Raczki o kwotę - 368.380 zł, która to kwota została przesunięta na 
kolejny rok budżetowy.   
Budżet Gminy po dokonanych zmianach wynosi: 
- po stronie dochodów budżetu Gminy ogółem - 31.938.967,93 zł, 
- po stronie wydatków budżetu Gminy ogółem - 34.530.480,20 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10.– Uchwała Nr XXV/191/21. 
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Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 13 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 15. Zapoznanie z projektem budżetu Gminy Raczki na 2022 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że projekt budżetu Gminy na rok 2022 
został przedłożony w drodze zarządzenia Nr 0050/73/21Wójta Gminy Raczki z dnia 12 listopada 2021 r. 
Planowane dochody na rok kolejny w kwocie 26.785.992,59zł, a wydatki w kwocie 28.356.050,06 zł. 
Deficyt budżetu Gminy w wysokości - 1.570.057,47 zł, który zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z zaciągniętego kredytu długoterminowego w kwocie - 544.000 zł oraz z wolnych 
środków z rozliczenia kredytów i pożyczek w kwocie - 1.026.057,47 zł. W powyższym projekcie budżetu 
na dzień 12 listopada br. przewidziane zostało 15 zadań inwestycyjnych na kwotę 4.081.106,84 zł. 
Wyjaśniła, że w wyniku uzyskania dofinansowania przez Gminę z Polskiego Ładu na realizację dwóch 
zadań inwestycyjnych ulegnie zmiana zapisów po stronie dochodów i wydatków budżetów  
w grudniowym projekcie uchwały budżetowej w zakresie inwestycji. W projekcie uchwały przewidziane 
są dotacje dla samorządowych instytucji kultury, dla Powiatu Suwalskiego, dla Stowarzyszenia 
„Edukator” za prowadzenie szkoły we Wronowie, jak również dla podmiotów prowadzących działalność 
pożytku publicznego w zakresie kultury Fizycznej i sportu, turystyki i krajoznawstwa oraz profilaktyki 
zdrowotnej i promocji zdrowego stylu życia. Do projektu uchwały dołączony jest plan przychodów i 
kosztów Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że na dzień opracowania niniejszego dokumentu 
kwota przeznaczona na zadania inwestycyjne wynosiła 4.081.106,84 zł, ale kilka dni temu Gmina 
otrzymała promesę na dwa zadania z Polskiego Ładu, tj. na stadion i osiedle mieszkaniowe przy SP 
Raczki, czyli budżet ulegnie zwiększeniu o kwotę ok. 7 mln zł, jak również może się zwiększyć o kwotę 
nagrody za poziom szczepienia, tj. 500 tys. zł oraz o kwotę ok. 1,5 mln zł na gospodarkę wodno-
ściekową. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – Budżet pokazuje nie tylko dochody i wydatki, ale wskazuje nam, że 
podejmując pewne działania w danym okresie przynosi wymierne skutki, oszczędności na przyszłe lata,  
a mianowicie chodzi o wydatki na bezdomne zwierzęta i opłatę za schronisko. Ponosiliśmy na ten cel 
kwotę rzędu 100 tys. zł, a w tej chwili mamy w budżecie 50 tys. zł. Opłacało się przeprowadzić akcję ze 
sterylizacją zwierząt i w związku z tym wzrosła świadomość społeczeństwa. Wydatek przyniósł 
wymierne korzyści dla budżetu.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że wątpił w powodzenie tej akcji, o którą 
monitowali niektórzy Radni kilka lat temu, ale przyznał, iż przyniosło wymierne korzyści dla budżetu 
prowadzenie corocznej akcji sterylizacji zwierząt w ramach środków z budżetu gminy. 
 

Załącznik Nr 11. – Zarządzenie Nr 0050/73/21 w sprawie projektu budżetu  
Gminy Raczki na 2022 r. 

 

Pkt 16. Zapoznanie z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata  
2022 – 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że projekt Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Raczki na lata 2022 – 2026 jest tożsamy z projektem budżetu Gminy na 2022 r. 
Prognozowane dochody bieżące na 2022 rok ustalono na poziomie o 17,15% niższym od 
przewidywanego wykonania dochodów w 2021 r., natomiast prognozowane dochody bieżące na lata 
2023 - 2026 określono wskaźnikiem wzrostu ok. 2%. Dodatkowo od roku 2023 planowane jest 
zwiększenie dochodów z podatku od nieruchomości w związku z zakończeniem inwestycji dotyczącej 
sieci gazu ziemnego na terenie naszej Gminy, od której wpływać będzie podatek od budowli. Planowane 
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dochody majątkowe pochodzić mają z dotacji przeznaczonych na dofinansowanie inwestycji środkami  
z budżetu państwa, dotacji z programów finansowanych środkami europejskimi oraz z opłat za 
przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. Na lata 2023-2026 nie przewidziano 
żadnych kwot, zostaną one zaktualizowane w miarę ubiegania się, bądź uzyskania przez Gminę Raczki 
dofinansowań na zadania inwestycyjne, które będą planowane do realizacji w kolejnych latach. Na chwilę 
obecną te kwoty nie są znane. Plan wydatków bieżących na lata 2023 - 2026 określono wskaźnikiem 
wzrostu również ok. 2%. oprócz kwoty ok. 1.000.000 zł, o którą zmniejszono wydatki bieżące na kolejne 
lata, gdyż kwota ta dotyczy jednorazowego wydatku w roku 2022 r. na dwa zadania remontowe na 
drogach gminnych planowane do realizacji z dofinansowaniem z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 
W planie wydatków majątkowych na lata 2023 - 2026 ujęte zostały kwoty, które są już wiadome. Na lata 
2023 – 2026 w tym zakresie zaplanowane zostały środki pozostające do dyspozycji po zabezpieczeniu  
z planu dochodów na ten okres kwot spłat zobowiązań z tytułu rat kapitałowych i odsetek od wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań oraz na wydatki bieżące. Plan dochodów i wydatków będzie podlegał bieżącej 
weryfikacji w latach następnych, kiedy to będzie możliwe bliższe określenie środków do pozyskania  
z zewnątrz, którymi będzie można dofinansować potencjalne wydatki naszej Gminy. W latach kolejnych 
planowane są dodatnie wyniki budżetów (nadwyżki), które będą możliwe do uzyskania kosztem 
wydatków inwestycyjnych, w celu ograniczenia zadłużenia gminy. Przychody budżetu są prognozowane 
na rok 2022 na poziomie - 2.265.361,47 zł i pochodzić będą z planowanego do zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie deficytu oraz wolnych środków. Przychody z tytułu wolnych 
środków w poszczególnych latach budżetowych będą wprowadzane do budżetu w drodze uchwał Rady 
Gminy, po sporządzeniu sprawozdawczości za lata ubiegłe. Na kwotę rozchodów w poszczególnych 
latach prognozy składają się spłaty kredytów i pożyczek zaciągniętych w latach 2016 – 2018 oraz spłaty 
kredytu planowanego do zaciągnięcia w roku 2022. Kwota długu na koniec roku 2022 wyniesie - 
2.411.161 zł. Jeśli chodzi o spełnienie wskaźników dotyczących dopuszczalnego zadłużenia budżetu 
gminy oraz spłaty zobowiązań w poszczególnych latach prognozy w stosunku do dochodów, to zostają 
one spełnione w latach 2022 - 2026, do którego to okresu mają już zastosowanie uregulowania z ustawy  
o finansach publicznych z 2009 r. W roku 2022 Gmina przewiduje realizację zadań z dofinansowaniem 
unijnym. Podpisano już dwie umowy na dofinansowane tychże projektów, natomiast jeden projekt jest na 
etapie uzupełniania wniosku. W okresie, na który sporządzono wieloletnią prognozę finansową, nie 
przewiduje się udzielania poręczeń i gwarancji. W załączniku dotyczącym przedsięwzięć realizowanych 
w latach 2022 - 2025 zaplanowano do realizacji w latach 2022-2023 jedno przedsięwzięcie  
z dofinansowaniem ze środków unijnych. Dotyczy ono zarówno wydatków bieżących jak i majątkowych. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  
 

Załącznik Nr 12. – Zarządzenie Nr 0050/74/21 w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy  
Finansowej Gminy Raczki na lata 2022 – 2026. 

 
 

Pkt 17. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – Zaapelował do mieszkańców Gminy, przez których tereny przebiega 
budowana linia gazociągu o niepodpisywanie protokołów kontroli przywrócenia do właściwego stanu 
powierzchni terenów rolniczych, ponieważ są miejsca, gdzie te prace są jeszcze niezakończone, lub 
nienależycie wykonane, a już poddawane do podpisu. Tłumaczą się tym, że zmienił się kierownik 
budowy i o pewnych ustaleniach nie mają wiedzy. Generalnie, jeżeli większość podpisze te protokoły, to 
później będzie problem z wyegzekwowaniem należytego doprowadzenia gruntu do stanu pierwotnego. 
Wiadome jest to, że z niektórych miejsc budowy został wywieziony torf a w to miejsce nawieziona 
została gorsza gleba. Uważam, że nie należałoby śpieszyć się z tym odbiorem i poczekać do wiosny, aż ta 
ziemia uleży się i wtedy ocenić będzie można, czy właściwie został przywrócony grunt do stanu sprzed 
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budowy. Podobnie jest ze stanem dróg, które uległy zniszczeniu przez wykonywane prace, należy się 
uważanie przyjrzeć, czy właściwie zostały naprawione szkody wyrządzone podczas realizacji budowy 
gazociągu, żeby nie było takiej sytuacji, że Gmina będzie musiała sama te usterki naprawiać.  
 

Sołtys Pani Ewa Więcko – zapytała, czy wiadomo, kiedy nowo budowany sklep „Lewiatan” zostanie 
otworzony? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – – odpowiedział, że nie posiada wiedzy na ten temat, kiedy 
zostaną ukończone prace budowlane oraz kiedy planowane jest otwarcie sklepu i myjni samochodowej. 
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – odniósł się do sprawy poruszanej na poprzedniej sesji dotyczącej stanu 
gruntu przy paczkomacie w Raczkach. Stwierdził, że tam nie da się przejść, jak również zaparkować przy 
nim auto.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że ustawienie tego paczkomatu nie było 
uzgodnione z Gminą, ponieważ nie stoi na gruncie gminnym, tylko prywatnym. Po bieżącym 
uprzątnięciem jego okolic nic nie możemy zrobić. Gdyby firma kurierska wcześniej zgłosiła się w tej 
sprawie do mnie, to prawdopodobnie zaproponowałbym inną lokalizację, niż obecna, gdyż nie ma tam 
dobrego dojazdu, który jest wprawdzie na potrzeby Straży Pożarnej oraz oświetlenia terenu ze względu 
bezpieczeństwa osób z niego korzystających. Uważam, że w tej sprawie należałoby kierować się do 
właściciela firmy kurierskiej i właściciela gruntu, na którym został on postawiony. 
 

Pkt 18. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXV Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 

   Piotr Słowikowski  
Protokołowała 
 

Danuta Grabowska 


